
 

 

 
 
 
 
Nr. 81/2022 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 15 noiembrie 2022, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 14 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklós András – sat 
Coşeni, lipsind: Csatlos László, Kádár Imola, Kolcza István, Kondor Ágota, Lakatos László, 
Magyarosi Imola-Piroska, Sipos Dóra-Viola. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul 
Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1424/2022. Ședința se desfășoară în sala de ședințe a 
consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului Sfântu 
Gheorghe, Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, 
Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Bună ziua. 
Ținem ședința a treia din luna noiembrie. Salut cu drag și stimă conducătorii Primăriei 
municipiului Sfântu Gheorghe, care sunt prezenți pe deplin, dl. primar și cei doi viceprimari, 
colegii consilieri și reprezentanții mass-media. Cum deja v-ați obișnuit înainte de ședință o să 
vă citesc acea Ordonanță, care sună așa: potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un 
interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt 
obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema 
respectivă. Dacă sunt asemenea situații, vă rog să semnalați. Dacă nu sunt, începem dezbaterea 
proiectelor de hotărâri. Pe Ordinea de zi a ședinței de azi figurează 4 puncte, dacă mai sunt și 
alte propuneri, vă rog să o faceți. Vă rog dl. viceprimar Toth-Birtan Csaba.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Aș dori să mai propun 3 
puncte la Diverse. Primul ar fi: aprobarea Planului de Acțiune pentru Energie Durabilă și 
Climă al Municipiului Sfântu Gheorghe până la anul 2030. Al doilea: modificarea HCL nr. 
489/2022 privind aprobarea documentației tehnico-economice pentru obiectivul de investiții 
„Construire patinoar artificial, municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna”, iar al treilea se 
referă la modificarea și completarea HCL nr. 384/2021 privind aprobarea cererii de finanțare 
pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la Programul național de investiții „Anghel 
Saligny” și modificarea devizului general, aprobat prin HCL nr. 131/2019 privind aprobarea 
documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Modernizare 
strada Rozelor”, cu modificările ulterioare.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Vă rog să 
votăm cele 3 puncte propuse la Diverse. Să votăm despre punctul D1.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Comăneci Liviu-Vasile). 
 „Mulțumim, am votat. Acum să votăm despre punctul D2.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Comăneci Liviu-Vasile). 
 „Să votăm și despre punctul D3.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Comăneci Liviu-Vasile). 



 

 

 „Mulțumim. Acum să votăm Ordinea de zi în întregime, cele 4 puncte, respectiv cele 
trei puncte de la Diverse, respectiv D1, D2 și D3. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Comăneci Liviu-Vasile). 
 „Mulțumim frumos. Urmează dezbaterea punctului 1.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2022. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Rectificarea 
de fapt este o regrupare. Vom aloca suma de 538.000 de lei pentru activitatea de salubritate, 
357.500 de lei alocăm pentru asigurarea funcționării instituțiilor de învățământ, 516.280 lei 
pentru finanțarea unor activități culturale și sportive, iar 100.000 lei pentru asigurarea 
cheltuielilor de gestionare a pădurilor. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Vă rog să votăm despre acest 
punct 1.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 491/2022. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 30.09.2022. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În ianuarie, 
când am aprobat bugetul, am calculat cu un venit de 240.626.000 lei, pe care l-am mai 
completat cu suma de 857.520 lei. Până pe data de 1 octombrie pe partea de venituri am 
realizat un procent de 59,46%, iar pe partea de cheltuieli 60,89%. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. În legătură cu acesta dacă cineva are întrebări, observații, să o facă. Dacă nu, vă spun, 
că și aici comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil acestui proiect de hotărâre. 
Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 492/2022. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea instituirii 
Programului multianual de interes local „Acordarea de sprijin financiar în vederea participării 
la cursuri de limba română sau maghiară, destinate vorbitorilor nonnativi”. Prezintă: Vargha 
Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Programul 
prezentat este regândirea programului aprobat la sfârșitul anului trecut referitor la învățării 
limbilor, care a avut ca grup de țintă mai ales tinerii și schimbarea esențială a programului 
aprobat azi este anularea limitei de vârstă, astfel vor putea participa și persoanele peste vârsta 
de 35 de ani, cei care doresc să învațe limba maghiară, sau română. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. În legătură cu acest proiect de hotărâre are cineva întrebări, observații? Dacă nu, 
comisiile de specialitate I, IV și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Vă rog să 
votăm.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 493/2022. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
HCL nr. 333/2020 privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe în consiliile de administraţie ale instituţiilor de învăţământ preuniversitar din 
Municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Antal Árpád-
András, viceprimar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Vom 
modifica anexa hotărârii nr. 333/2020. La Colegiul Național ”Székely Mikó” în locul doamnei 
Kondor Ágota se desemnează doamna Magyarosi Imola-Piroska și la Liceul de Arte ”Plugor 



 

 

Sándor” invers, deci în locul doamnei Magyarosi Imola-Piroska se desemnează doamna al 
Kondor Ágota, deoarece într-un Ordin ministerial nu poate reprezenta Consiliul Local un 
consilier local, care are calitatea de cadru didactic în unitatea de învăţământ respectivă. 
Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. După ce am numărat voturile, am constat faptul că cei 14 consilieri prezenți au aprobat 
nominalizările. Vă rog să votați despre acest proiect de hotărâre.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 494/2022. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de 
Acțiune pentru Energie Durabilă și Climă al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Consiliul Local are un Plan 
de Acțiune pentru Energie Durabilă pentru perioada 2013-2020, merită menționat pentru că a 
expirat și cifrele au fost analizate. Municipiul Sfântu Gheorghe și-a realizat angajamentele 
asumate în acesta: reducerea emisiilor de CO2 a fost de 21,11 %, reducerea medie a 
consumului de energie a fost de 26 %, iar ponderea energiei regenerabile a fost de 15 % în 
această perioadă. Este necesar completarea acestui plan de acțiune, care deja s-a și realizat 
parțial, a fost actualizat până la anul 2025, însă este necesară o noua formă și va deveni Plan de 
Acțiune pentru Energie Durabilă și Climă, pe care l-ați primit stimați colegi consilieri, după ce 
a fost supusă dezbaterii publice și aici sunt stabilite scopurile și modalitățile aprobate de 
Parlamentul European, și pe care municipiul dorește să le atingă, cum ar fi: emisiile de CO2, 
reducerea consumului de energie, respectiv folosirea unor surse de energie alternativă și 
totodată se stabilește și modaliatate pe care am dori să ne conformăm provocărilor provocate 
de modificarea climei.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Are cineva întrebări, sau observații în legătură cu acesta? Dacă nu sunt, vă rog să 
votați. Am uitat să vă spun faptul că, comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz 
favorabil.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 495/2022. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 
489/2022 privind aprobarea documentației tehnico-economice pentru obiectivul de investiții 
„Construire patinoar artificial, municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna”. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Hotărârea noastră aprobată nu 
demult, cu nr. 489/2022, trebuie să modificăm, deoarece s-a strecurat o mică eroare. Propunem 
modificarea anexei nr. 2 conform anexei la prezenta hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Acest proiect de hotărâre a fost avizat favorabil de către comisiile de specialitate I, II și 
V. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 496/2022. 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 384/2021 privind aprobarea cererii de finanțare pentru participarea 
municipiului Sfântu Gheorghe la Programul național de investiții „Anghel Saligny” și 
modificarea devizului general, aprobat prin HCL nr. 131/2019 privind aprobarea documentației 
de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Modernizare strada 
Rozelor”, cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Se pare, că proiectele depuse 
în cadrul programului „Anghel Saligny” sunt pe drumul cel bun și sperăm ca în curând vom 
avea și contract de finanțare pentru modernizarea diferitelor străzi. Între timp evaluatorul cere 
niște clarificări, respectiv corectarea unor greșeli. Acest lucru se întâmplă în acest proiect de 



 

 

hotărâre în str. Rozelor, unde corectăm anexa, care se referă la caracteristicile principale și 
indicatorii tehnico-economici ai obiectivului de investiții.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Acest proiect de hotărâre a fost avizat favorabil de către comisiile de specialitate I, II și 
V. Aveți intrebări, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 497/2022. 
 DIVERSE: 
 „Am epuizat Ordinea de zi, însă cred că ar trebui să vorbim puțin despre evenimentul 
petrecut vineri seară la Sfântu Gheorghe, în stadionul orașului, atunci când a jucat Petrolul 
Ploiești cu Sepsi OSK și comportamentul inacceptabil al suporterilor oaspeți a întristat iubitorii 
de sport din oraș. La acest lucru a reacționat redactorul șef al ziarului ”Háromszék”, Farcádi 
Botond, care a scris un articol în ziar și a descris în mare evenimentele. Eu aș mai dori să adaug 
faptul că omul are senzația, că și în acest caz și probabil nu este primul, și cu mare 
probabilitate nici ultimul, că de fapt nu publicul maghiar este expulzat din țară cu strigete, 
urlături inacceptabile, ci de fapt urlătura verbală agresivă, nu de prima dată, este împotriva 
tuturor maghiarilor din România. Aș mai dori să să vă spun, că omul crede, că de fat aici este 
vorba de un proces, care a început la Cluj Napoca cu ocazia meciului de fotbal cu 
Universitatea, și s-a continuat aici la meciul împotriva Steaua, de fapt aceasta a fost debutul în 
Sfântu Gheorghe, în felul acesta comportamnetul negativ, inacceptabil, după care cu meciul 
jucat cu Dinamo, iar acum este vorba de un eveniment dincolo de orice. Și nu trebuie să uităm, 
după cum am spus, este vorba cu mare probabilitate de un proces, când prima dată vorbim doar 
de urlete, a doua oară, când se face agresiune asuprav unor obiecte. Aici au vrut să rupă gardul, 
dar se poate că data viitoare vor răsturna mașini, sau vor distruge mașina Sepsi OSK. Și 
probabil a treia etapă a acestui proces va fi când vor agresa fizic suporterii, membrii legiunii 
secuiești, sau pe oricine, care merge să încurajeze echipa din Sfântu Gheorghe. Cred, că cel 
mai trist lucru este că și mai devreme au fost evenimente asemănătoare, dar totuși așa ceva nu 
s-a mai întâmplat, faptul că parlamentul, sau guvernul României să nu aibă reacție în legătură 
cu acest caz, nimic. Probabil nu șite toată lumea, dar eu m-am uitat la televizor și am văzut că 
azi ministrul afacerilor externe face o vizită în Ungaria pentru a discuta despre situația 
românilor din Ungaria. Presupunem, cu siguranță, că se va dicuta și acest incredibil 
antimaghiarism, pe care trebuie să-l oprim, pentru că nu se știe unde se va ajunge 
evenimentele. În mare acest lucru aș fi dorit să vă spun. Un lucru interesant, o singură 
propoziție. La meciul cu Dinamo, comentatorul român a spus - ori era naiv, ori se prefăcea - că 
el nici nu înțelege despre ce este vorba, când de fapt doui jucători maghiari are echipa, de ce 
urlă împotriva maghiarilor, și vor să îi expulzeze din țară, etc. Deci despre acest lucru este 
vorba, că dacă n-ar fi nici un jucător, aceeași ar fi situația, pentru că reprezintă orașul Sfântu 
Gheorghe. Acest lucru s-a întâmplat și la meciul jucat între Dinamo și Miercurea Ciuc, și acolo 
au țipat, urlat. Dar ceea ce este groaznic este faptul că nu există nici o reacție. Acest lucru este, 
care te pune pe gânduri în acest caz întreg. Dorește cineva să mai adauge ceva? Dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Partea 
pozitivă a acesteia este faptul că, de aceea sunt aceste manifestări pentru că avem o echipă 
bună. Asta a fost așa și în cazul echipei de hochei, la baschet și așa este și la fotbal. Atunci 
când echipa a jucat în diviza a treia nu s-a ocupat de noi nimeni. Evident asta am spus doar în 
introducere. Evident, că problema este mult mai gravă. Adevărul este că Serviciul de Asistență 
Juridică în Domeniul Minorităților ”Mikó Imre” a semnalat de nenumerate ori Federația 
Română de Fotbal, respectiv Federația Europeană de Fotbal despre faptul că în stadioanele din 
România fenomenul rasismului este din ce în ce mai puternic. Știm și faptul că huliganii de 
fotbal și ultrașii nu sunt reprezentativi pentru o țară. Deci nu putem spune, că fiecare român 
gândește la fel ca huliganii din fotbal de pe stadioane. Înse trebuie spus clar, că Federația 
Română de Fotbal cu pasivitatea ei încurajează rasismul. În primul rând acest lucru nu este o 



 

 

chestiune de legislație. Federația Română de Fotbal ar avea obligația să aducă decizii drastice, 
să acționeze foarte ferm, în primul rând cu amenzi semnificative. Noi, care iubim sportul, cred 
că putem spune faptul că interesul nostru, al tuturor, este ca în tribune să fie suporteri, dar, da și 
în cazul în care federația decide, ca meciurile să se desfășoară cu porțile închise este o amendă 
serioasă, pentru că cluburile pierd sume substanţiale, și acest lucru ar trebui să întâmple, 
respectiv ar trebui să fie interzisă prezența în tribune a suporterilor care se manifestă astfel. 
Dacă sunteți de acord și este susținut de toți cei prezenț, în numele Consiliului Local mă voi 
adresa printr-o adresă către Federația Europeană de Fotbal, deoarece nu am așteptări de la 
Federația Română de Fotbal, sunt convins despre faptul că doar printr-o presiune din 
străinătate va acționa ferm împotriva fenomenului. În cazul în care sunteți de acord, o să scriem 
o adresă către Federația Europeană de Fotbal și vom reclama Federația Română de Fotbal, 
pentru că, după părerea mea acum nu suporterii trebuie să fie reclamați, ci Federația Română 
de Fotbal. Federația Română de Fotbal ar avea atribuția, obligația, să acționeze ferm împotriva 
acesteia. Ei pot ordona, ca arbitrii să oprească meciul, ei pot ordona și faptul, ca cluburile să fie 
sancționate, ca să decidă, ca meciurile să se desfășoare cu porțile închise, respectiv să fie 
interzis accesul pe tribune a suporterilor cu astfel de manifestări. Știm foarte bine faptul că, în 
fotbalul englez este un fenomen vechi, este vechi de secole, însă acolo unde au vrut să rezolve 
această problemă, au rezolvat. Și aici asta este soluția și trebuie să acționăm ferm. Nu am 
așteptări din partea Federației Română de Fotbal și am semnalat și eu, personal președintelui 
Federației Română de Fotbal, l-am rugat să acționeze ferm. Acest lucru nu s-a întâmplat, deci 
este evident că trebuie să mergem mai departe. Aș dori să vă întreb, dacă cineva are obiecție, ca 
în numele Consiliului Local din Sfântu Gheorghe să ne adresăm la UEFA. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. O propozițe: într-adevăr acest fenomen nu este unul general, mică parte a huliganilor 
de fotbal se manifestă astfel. În acest sens trebuie menționat faptul că, direcorul teatrului român 
pe pagina sa de socializare a discutat ceea ce discutăm noi acum, și despre care a scris Farcádi 
Botond în ziarul de ieri. Să votăm în legătură cu acest lucru? Atunci să votăm, dacă sunteți de 
acord să ne adresăm către UEFA. Dl. Comăneci poftiți.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „După cum știți și eu sunt un 
susținător a echipei de fotbal și merg pe stadioane, dar aș vrea să nu legăm această chestie de 
ura interetnică, sau de alte chestii, pentru că știți foarte bine, când se joacă la Rapid sunt făcuți 
într-un anumit fel, când se joacă la alte echipe... Astea sunt galeriile de fotbal. Din păcate... Nu 
sunt de acord cu aceste scandări, nu sunt de acord cu nici un fel de scandări rasiste, xenofobe 
indiferent din ce parte vin. Deci eu cred, că pe stadion trebuie să mergem să ne distrăm, să ne 
recreem, să ne susținem echipa, cei care țin cu echipa, pentru că sunt localnici, care țin cu 
Steaua spre exemplu. E problema lor. Eu sunt bucuros, că avem o echipă în divizia A în Sfântu 
Gheorghe. Am văzut foarte multe meciuri de calitate în Sfântu Gheorghe, netrebuind să merg 
la București, să văd pe Steaua, n-a trebuit să merg mai știu eu pe unde să văd un meci bun de 
fotbal. Le vedem aici pe plan local, dar așa cum spuneam, nu cred, că suporterii și așa cum a 
spus și dl. primar, suporterii nu sunt populația românească. Suporterii sunt o parte din 
susținătorii echipei, care a jucat la Sfântu Gheorghe, și care bănuiesc că dacă nu juca aici ar fi 
strigat altfel. Deci nu cred, că acum ar trebui să legăm chestia asta, că cineva are ceva personal 
cu noi. Așa cum a spus și dl. primar, avem o echipă bună. Atâta timp cât avem o echipă bună, 
cred că ai și oameni care sunt împotriva ta. Asta e părerea mea.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Deci, dacă îmi permiteți. 
Demersul nu este îndreptat împotriva unei comunități. Este îndreptat împotriva Federației 
Române de Fotbal, pentru că Federația Română de Fotbal are obligația legală să intervină. 
Indiferent, că vorbim de stadionul Rapid când joacă cu Steaua și unii strigă împotriva altora, 
sau vorbim de stadionul de la Sfântu Gheorghe Sepsi, sau alte stadioane unde se strigă lozinci 
împotriva comunității maghiare. Deci acest demers al nostru este împotriva FRF-ului, care nu-



 

 

și face treaba. Conform legii, Federația Română de Fotbal are obligația să aibă o strategie 
antirasist și antixenofobie, pe care o are doar pe hârtie și nu-l actualizaeză așa cum ar trebui. 
Conform legii FRF are obligația să intervine în aceste situații. Pe de o parte arbitrii ar trebui să 
oprească meciul în momentul în care sunt scandări. Acest lucru nu se întâmplă. Pe de altă parte 
ar trebui niște sancțiuni mult mai dure împotriva cluburilor. Ar trebui să fie meciuri fără 
spectatori la aceste cluburi unde se scandează și ceea ce este cel mai important, pentru că noi 
nu vrem meciuri fără spectatori. Până la urmă un meci este frumos, dacă sunt spectatori, să se 
ajungă acolo, încât să fie interzis acele persoane, care scandează, sau nu se comportă așa cum 
ar trebui să se compoarte pe stadioane. Asta ar fi cel mai important. Dar eu cred, că acest mesaj 
al Consiliului Local către UEFA este în această direcție.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Aș vrea să mai adaug ceva. 
Ținând cont, că meciul s-a jucat acasă, știu, că echipa organizatoare este echipa gazdă. Nu se 
poate întâmpla, să fie sancțiuni și împotriva echipei? Pentru, că eu cred, că dacă s-a strigat 
aceste... Din păcate la meciul asta n-am fost, deci nu am putut să ajung, n-am fost, nu știu, dar 
dacă s-a strigat aceste lozinci pe stadion, echipa organizatoare nu trebuia să ia măsuri? Adică 
jandarmeria să-și facă treaba? Nu știu, jandarmeria să-și facă treaba, să îi scoată după stadion, 
să depisteze, să-i amendeze, să interzică pe stadion, așa cum spuneați.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Deci, conform legii Ordinea 
publică pe stadioane este asigurată de o grupare specializată de jandarmi. În cazul nostru 
vorbim de gruparea Burebista din Brașov. Deci la avizarea meciurilor, când eu dau dispoziția 
de primar la fiecare meci, dau dispoziție de primar, că înainte de meci și după meci, de exempu 
nu se pot comercializa băuturi alcoolice în zona stadioanelor. Și avem aceste discuții cu 
reprezentanții jandarmilor în funcție de infromațiile operative, în funcție de gradul de risc al 
meciului, în funcție de ce fel de suporteri vin de la echipa adversă, luăm inclusiv decizia de la 
ce oră și până la ce oră să interzică comercializarea băuturilor alcoolice din jurul stadioanelor. 
Deci nimeni, nici eu, ca primar, nici jandarmeria din Sfântu Gheorghe, nici altcineva nu are 
atribuții pe ordine publică pe stadion, cu excepția acestui echipaj spcializat pe evenimente 
sportive. Deci dânșii sunt cei care iau decizia de evacuare de exemplu a stadionului. Nu poate 
nici dl. Diószegi, nu pot nici eu ca primar, nici dumneavoastră, nimeni. Șeful Jandarmeriei din 
județul Covasna nu are atribuții pe stadion, doar gruparea specializată de jandarmi, în cazul 
nostru o grupare specializată din Brașov poate să ia aceste decizii. Comanda, cum ar veni, 
comanda este la Jandarmeria Burabista din Brașov pe stadionul din Sfântu Gheorghe. Nu 
putem noi interzice accesul pe stadioane a persoanelor, ci doar, tot așa, organele abilitate ale 
statului pot face acest lucru. Noi, ca și organizatori putem să punem la dispoziția organelor 
abilitate toate... Pentru că există și la stadionul OSK din Sfântu Gheorghe, există un 
echipament, la fel cum la Arena Sepsi, un echipament super performant, prin care poate fi 
identificat și culoarea firului de păr al fiecărui suporter. Deci în momentul în care cineva ar 
solicita acest lucru, dar nu solicită, aceste informații ar putea fi oferite pentru organele abilitate 
pentru a lua decizia de a se interzice pe stadioane, pentru că nu pot interzice pe un stadion, ci 
interzici pe stadioane, pe o perioadă de șase luni, de un an și așa mai departe. Deci cineva nu-și 
face treaba și nu organizatorii nu-și fac treaba, pentru că organizatorii atâta timp, cât pun la 
dispoziția echipei oaspete un număr de bilete, așa cum tot așa, Federația Română de Fotbal are 
în regulament, deci totul este foarte bine stabilit, numai că ar trebui aplicat așa cum trebuie.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Eu iubesc echipa de fotbal, 
sunt de acord ca cei care strigă, idiferent din ce galerie vin, să fie trași la răspundere și interziși 
pe stadioane, și sper, ca pe viitor să nu se mai întâmple asemenea scandări nici de o parte, nici 
pe cealaltă.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sperăm din tot 



 

 

sufletul. (lb.m.): Atunci să votăm?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Votăm despre faptul să trimitem 
o adresă la UEFA în numele Consiliului Local.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Ferenczy Ágnes-Kanilla.) 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Cu asta am 
terminat ședința. Mulțumim pentru prezență.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 24 noiembrie 2022. 
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